
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 432 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 14. juni 2006 
 

Spørgsmål 432: 
"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 30. maj 2006 fra Hørs-

holm Sygehus vedrørende behovet for små sygehuse, jf. alm. del – bilag 

542." 

 

Svar: 
I henvendelsen fra Hørsholm Sygehus argumenteres for, at der også i 

fremtiden er plads til små sygehuse, hvis man tilrettelægger det således, at 

der på de pågældende sygehuse er en betydelig grad af udvikling, speciali-

sering og forskning. 

 

Jeg er fuldstændig enig i, at kriteriet for fremtidens sygehustilbud ikke skal 

være kvadratmeter eller antallet af ansatte på den enkelte matrikel, men 

derimod at det samlede sygehustilbud tilrettelægges effektivt og giver pati-

enterne sikkerhed for høj kvalitet i behandlingen. 

 

Derimod er tiden løbet fra små sygehuse, der varetager et bredt spektrum 

af behandlinger. Her er der ikke basis for at opretholde den specialiserede 

rutine, som er nødvendig for at holde et tilstrækkelig højt kvalitetsniveau i 

behandlingen. 

 

Om lige præcis indretningen af Hørsholm Sygehus er hensigtsmæssig i 

forhold til den samlede varetagelse af sygehusopgaven i Region Hovedsta-

den er det en regional opgave at vurdere. Men indretningen illustrerer efter 

min opfattelse udmærket, at opfyldelse af de faglige krav til behandlingen 

ikke behøver indebære en bestemt konkret tilrettelæggelse af sygehusvæ-

senet. Der kan være en række muligheder, som beror på lokale forhold. 
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